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1. Kokouksen avaus  

 

Meidän Lappeenranta § 74  

 

  

 Puheenjohtajan esitys 

 

  Avataan kokous ja todetaan läsnäolijat.  

 

Kokoukseen voi osallistua joko paikan päällä kokoustilassa  

  tai sähköisen Teams-linkin kautta. 

 

   

 Päätös Avattiin kokous. Todettiin läsnäolijat. Puheenjohtaja totesi, että 
kokoukseen voi osallistua myös sähköisessä toimintaympäristössä 
eli etänä. Teams-kokouskutsu oli toimitettu alueraadin jäsenille 
etukäteen. 

 

  Kaikki osallistujat olivat paikan päällä kokoustilassa: 

 

Hiltunen Mia, aktiivinen asukastoimija, Kimpinen 

Kolhonen Jouko, aktiivinen asukastoimija, Linnoitus 

Kousa Maire, aktiivinen asukastoimija, Ydinkeskusta 

Metsäkallio Taru, aktiivinen asukastoimija, Kimpinen 

Arminen Larisa, Alakylän asukasyhdistys 

Partanen Riitta, Rakuunamäen asukasyhdistys 

Sirkiä Juhani, Leiri - ja Pallon kaupunginosayhdistys 

Vuorinen Marja, Lappeenrannan Kilta ry 

Haverinen Elina, sihteeri, Lappeenrannan kaupunki 

 

§ 74 – 76 Leimi Pasi, toimialajohtaja, Lappeenrannan kaupunki 

§ 74 – 77 Veijovuori Matti, asemakaava-arkkitehti, Lpr kaupunki 

§ 74 – 77 Hämäläinen Timo, kiinteistöjohtaja, LATO Oy 
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2. Pöytäkirjan tarkastus 

 

Meidän Lappeenranta § 75 

   

 

 Puheenjohtajan esitys 

 

  Tämän kokouksen pöytäkirja päätetään tarkastaa 24.9.2024. 

  Valitaan pöytäkirjan tarkastajat. 

 

 Päätös Valittiin pöytäkirjan tarkastajiksi Riitta Partanen ja Marja Vuorinen. 
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3. Tilannekatsaus kauppatorin tulevaisuuden näkymistä 

 

Meidän Lappeenranta § 76 

 

Valmistelija / lisätiedot: 

Kaupunkikehityksen toimialajohtaja Pasi Leimi 

etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

 

 

Vuoden 2023 aikana kaupunki teki selvityksen monitoimiareenan 

toteuttamisesta kauppatorin alueelle. Syksyllä 2023 

kaupunginvaltuusto antoi toimeksiannon selvityksen tekemisestä 

monitoimiareenan toteuttamisesta keskustan alueelle muualle kuin 

kauppatorille. Selvitystyön valmistumisen määräaika oli 31.8.2024, 

mutta valmisteluun on saatu kuukausi lisäaikaa. SaiPa on esittänyt 

jääareena-hankkeen lykkäämistä, minkä vuoksi Kisapuiston jäähallin 

kunnon selvittämiseksi tehtävät toimenpiteet ovat työn alla.  

 

Monitoimiareenan valmistelua ohjaava työryhmä esittää, että 

selvittelyä Weeran korttelin osalta ei jatketa. Työryhmä näkee, että 

Kisapuiston jäähallin kunnostaminen ja sitä kautta jäähallin 

elinkaaren jatkaminen noin 10 vuodella on Lappeenrannan 

kaupungin kannalta tarkoituksenmukaisin ratkaisu. 

Monitoimiareenaselvityksen loppuraportti valmistellaan 

kaupunginvaltuuston käsiteltäväksi 14.10.2024. 

 

Kauppatorille ei siis olla kaavailemassa monitoimiareenan 

rakentamista tulevina vuosina. Kaupunkikehityksen toimialajohtaja 

Pasi Leimi on mukana kokouksessa kertomassa ajankohtaiset 

kuulumiset kauppatorin tilanteesta ja tulevaisuuden näkymistä. 
 

 

 

 Puheenjohtajan esitys 

 

Merkitään tiedoksi. Keskustellaan asiasta. Päätetään mahdollisista 

toimenpiteistä.  

 

 

Päätös Keskusteltiin asiasta vilkkaasti. Merkittiin tiedoksi Pasi Leimin esitys 

kauppatorin tulevaisuuden suunnitelmista. Jäädään odottelemaan 

valtuuston päätöstä monitoimiareenan sijainnista. 

 

  

mailto:etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi
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4. Huhtiniemen camping-alueen kehittäminen 

 

Meidän Lappeenranta § 77 

  

Valmistelija / lisätiedot: 

Asemakaava-arkkitehti Matti Veijovuori, puh. 040 660 5662 

etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi  

 

 

Camping Lappeenranta on luonnonläheinen ja kaunis leirintäalue 

Saimaan rannalla. 10 hehtaarin alueella on leirintämökkejä, 

matkailuajoneuvo- ja telttapaikkoja sekä muutama lomahuoneisto. 

Asiakkaiden käytössä on huoltorakennuksia, keittiöitä, grillipaikkoja 

sekä monia muita palveluita. Alueella on myös oma uimaranta ja 

saunoja. Vastaanotto sijaitsee pääportilla. Rakennuksen yhteydessä 

on myös pieni kioski, josta saa virvoitusjuomia, jäätelöä ja muita 

kioskituotteita. 

 

Leirintäalueella on 33 leirintämökkiä, jotka ovat pääsääntöisesti 4 

hengen mökkejä. 4 hengen leirintämökeissä on kaksi 

kerrosvuodetta, pirttikalusto, jääkaappi, mikro, vedenkeitin ja 

sähkölämmitys. Suihkut, wc:t ja keittiöt ovat leirintäalueen yhteisissä 

tiloissa. Leirintäalueella on myös kaksi lomahuoneistoa, 120 

vaunupaikkaa ja 120 telttapaikkaa. 

 

Asemakaava-arkkitehti Matti Veijovuori ja Lappeenrannan Toimitilat 

Oy:n kiinteistöjohtaja Timo Hämäläinen kertovat Huhtiniemen 

leirintäalueen suunnittelu- ja sopimustilanteesta. 

 

 

Puheenjohtajan esitys 

 

Merkitään tiedoksi. Keskustellaan asiasta. Päätetään mahdollisista 

toimenpiteistä.  

 

 

Päätös Keskusteltiin asiasta. Merkittiin tiedoksi Veijovuoren ja Hämäläisen 

pitämä esitys. Keskustan alueraati toivoo, että asiaa viedään 

määrätietoisesti eteenpäin. 

 

  

mailto:etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi
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5. Armilan U-koulun purkaminen 

 

Meidän Lappeenranta § 78 

 

Valmistelija / lisätiedot: 

Hallintosihteeri Elina Haverinen, puh. 040 660 1681 

etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

 

 

Lappeenrannan kaupungin yksi yleinen ja vapaaehtoinen  

väestönsuoja on osoitteessa Ratakatu 20 sijaitsevassa, vuonna  

1963 rakennetussa, käytöstä poistetussa Armilan U-koulussa. Miltei 

tyhjässä koulurakennuksessa on vakavia sisäilmaongelmia ja 

rakennus on ollut ilkivallan kohteena. U-koulu on tarkoitus purkaa 

mahdollisimman pian, viimeistään vuoden 2025 aikana. U-koulun 

purkamisen yhteydessä puretaan myös rakennuksessa oleva 

yleinen väestönsuoja.   

 

U-koulu sijaitsee välittömässä rautatieaseman läheisyydessä.  

Lappeenrannan kaupunki haluaa edistää rautatieasema-alueen  

kehittämistä. Asemanseudun kehittämiseksi on käynnistetty  

asemakaavan ja tonttijaon muutos rautatieaseman ympäristössä.  

Rautatieaseman vastapäätä Ratakadulla oleva U-koulun tontti  

kuuluu alueella kehitettäviin tontteihin ja kaupunki haluaa  

parantaa kaupunkikuvaa purkamalla käytöstä poistetun U-koulun, 

mistä seuraa väistämättä myös nykyisen U-koulussa sijaitsevan  

yleisen väestönsuojan purkaminen.   

 

Assi Group on ottanut Ratakadun pohjoispuolelta toimisto- ja  

palvelukäyttöön vanhan Armilan funkiskoulun sekä rakentanut  

alueelle uudisrakennuksen. Lisäksi Assi Groupilla on  

hankesuunnitteluvaiheessa oleva suunnitelma rakennuttaa  

samalle alueelle, osoitteeseen Ratakatu 18 uusi Assi Armilanlinna  

2 -niminen toimistorakennus. Armilanlinna 2:seen olisi mahdollista 

rakentaa yleinen väestönsuoja, joka korvaisi purettavan U-koulun 

yleisen väestönsuojan. Koska U-koulu on tarkoituksenmukaista 

purkaa viimeistään vuoden 2025 aikana ja koska Armilanlinna 2  

valmistuu arviolta myöhemmin kuin vuoden 2025 aikana, seuraa  

siitä samalla, että U-koulun purkamisen ja Armilanlinna 2:sen  

valmistumisen väliin tulee jäämään ajanjakso, jolloin 

asemanseudulla ei ole yleistä väestönsuojaa. Selvyyden vuoksi  

todettakoon, että esimerkiksi rautatieasemalla on oma  

kiinteistökohtainen väestönsuojansa.  

 

Osapuolten tavoitteena on, että Assi Group rakennuttaa tulevaan  

Armilanlinna 2 -rakennukseen yleisen väestönsuojan, jonka  

mailto:etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi
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kaupunki vuokraa Assi Groupilta rakennuksen valmistuttua,  

Armilanlinna 2:seen rakennettava yleinen väestönsuoja korvaa U- 

koulun yleisen väestönsuojan, mikä puolestaan mahdollistaa U- 

koulun purkamisen. 

 

 

Puheenjohtajan esitys 

 

Merkitään tiedoksi. Keskustellaan asiasta. 

 

Päätös Merkittiin tiedoksi. Keskustan alueraati tunnistaa U-koulun 

purkamisen haasteet ja että Ihalaisen alueelle tulee korvaava 

väestötila, jonka todetaan olevan väliaikainen. Armilanlinna 2:n 

valmistumisen jälkeen siellä on vastaavat lähialueen asukkaiden 

lainmukaiset väestönsuojelutarpeet. 
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6. Asemanseudun kaavoitus 

Meidän Lappeenranta § 79 

 

Valmistelija / lisätiedot: 

Hallintosihteeri Elina Haverinen, puh. 040 660 1681 

etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

 

Lappeenrannan kaupunki valmistelee asemakaavamuutosta, joka 

tuo rautatieaseman ympäristön eläväksi osaksi kaupungin 

keskustaa. Nähtävillä oleva kaavaluonnos kehittää asemanseutua 

monipuolisena liikenteen, toimitilojen, palvelujen ja asumisen 

alueena ja se mahdollistaa joustavasti erilaisia tarpeita palvelevien 

ratkaisujen toteutumisen helposti saavutettavien liikenneyhteyksien 

äärellä. 

Nähtävillä olevaan asemakaavaluonnokseen on mahdollista tutustua 

kaavan verkkosivuilla ja siitä on mahdollista antaa mielipiteitä 

30.9.2024 saakka.  

Asemanseutu on tärkeä liikenteen solmupiste, jonka suunnittelussa 

on huomioitu tulevaisuuden kehittämismahdollisuudet, sujuvat 

liikenneyhteydet ja pysäköintiratkaisut. Asemanseutu tarjoaa 

Lappeenrantaan saapuvalle ensikosketuksen kaupunkiin. Tämän 

vuoksi alueesta halutaan kehittää houkutteleva kaupunkiin saapuvan 

näkökulmasta. Asemakaavan mahdollistama lisärakentaminen 

monipuolistaa alueen toimintoja ja liittää sen vahvemmin osaksi 

ydinkeskustaa. Suunnittelun tavoitteena on ollut säilyttää 

asemanseudun vihreys ja alueen kaupunkikuvallisesti merkittävät 

katupuut.  

Asemakaavassa on kiinnitetty huomiota asemanseudun 

saavutettavuuteen ja kulkuvälineestä toiseen tapahtuvaa vaihtamista 

on tehty mahdollisimman helpoksi. Rautatieasemalle on helppo 

saapua ja sieltä on helppo jatkaa matkaa kävellen ja pyöräillen 

turvallisia ja viihtyisiä kulkureittejä pitkin, jonka lisäksi julkisen 

liikenteen yhteydet tuovat suoraan asemanseudun palveluiden 

äärelle. Henkilöautoille on osoitettu lisää parkkipaikkoja ja ne on 

sijoitettu siten, että autosta on entistä lyhyempi matka siirtyä suoraan 

junavaunuun.  

Parhaillaan nähtävillä oleva asemakaavaluonnos sisältää Ratakadun 

eteläpuolisen alueen. Asemanseudun pohjoispuolinen osa-alue, joka 

sisältää mm. Armilan U-koulun alueen, tulee nähtäville myöhemmin. 

 

Puheenjohtajan esitys 

   

mailto:etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi
https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=http%3A%2F%2Flappeenrannan-kaupunki.mail-epr.net%2Fgo%2F2418399-1352875-71001258&data=05%7C02%7Celina.haverinen%40lappeenranta.fi%7Cfff0a85413b345bd45cc08dcce4a5323%7Cfe848ef349b84784b93033a7dd2e9a29%7C1%7C0%7C638612065875480498%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C0%7C%7C%7C&sdata=G%2BKkkBhzANKoBgeb4IBqL00l8EGyr63vSrXTfKEOhtU%3D&reserved=0
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Käsitellään asemanseudun kaavan ehdotusta. Käydään läpi 

puheenjohtajan laatima palaute asemakaavasta. Palaute on 

esityslistan liitteenä. 

 

 Päätös Päätettiin lähettää valmisteltu lausunto eteenpäin. 
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7. Kokemukset Marian aukiosta kesällä 2024  

 

Meidän Lappeenranta § 80 

 

Valmistelija / lisätiedot: 

Hallintosihteeri Elina Haverinen, puh. 040 660 1681 

etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

 

 

Lappeenrannan kaupunki järjesti kesän 2023 aikana kaikille 

avoimen suunnittelukilpailun, jossa haettiin ideoita kaupungin Marian 

aukion viihtyisyyden, elävyyden ja toimivuuden parantamiseksi. 

Sisustussuunnittelukilpailun voittajaksi asukkaat valitsivat nimimerkin 

”Numero 51” Nimimerkki 51 ehdotus. Havainnekuva Lappeenrannan 

kaupunki. Keväällä ja alkukesästä 2024 suunnitelman mukainen 

sisustus rakennettiin aukiolle. 

 

Lappeenrannan kaupungilla ei ole suunnitelmia Marian aukion 

jatkokehittämisestä. Hanke, jonka rahoituksella aukion 

sisustuskilpailu pidettiin ja kalusteet hankittiin, on päättynyt. Keinut ja 

kesäkukka-astiat viedään talveksi säilytykseen ja tuodaan paikalle 

taas ensi kesäksi. Osa ruukkuihin istutetuista puista mahdollisesti 

uusitaan. 

 

Marian aukiolla on kivilaituri, jossa muistetaan Meijän tähet- laatoilla 

kaupungin merkkihenkilöitä. Maailmalla merkkihenkilöiden 

kunnioittamiseen tarkoitetut katu-alueet ja aukiot tunnetaan nimellä 

Walk of Fame. Niihin on sijoitettu määritellylle alueelle kaiverrettuja 

kivilaattoja merkkihenkilöille. Lappeenrannassa Meijän tähtien laatat 

kytkeytyvät Marian aukiolle. 

 

Laatan saajilla tulee olla selkeä kytkös Lappeenrantaan sekä 

osaamista ja näkyvyyttä kulttuurin, urheilun tai tieteen saralla. Hän 

voi olla edesmennyt tai edelleen keskuudessamme. Ensimmäiset 

Meijän tähet saivat laattansa Marian aukion laituriin 8.6.2023. Sen 

jälkeen niitä lisätään yksi tai muutama vuosittain. 

 

 

 Puheenjohtajan esitys 

   

Keskustellaan asiasta. Päätetään tarvittaessa toimenpiteistä. 

 

Päätös Marian aukiota tulisi kehittää edelleen kaupungin olohuoneeksi. 

Kulttuurin unelmavuosi voisi jatkaa Marian aukion kehittämistä. 

 

  

mailto:etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi
https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=http%3A%2F%2Flappeenrannan-kaupunki.mail-epr.net%2Fgo%2F2254057-1245662-71001258&data=05%7C01%7Celina.haverinen%40lappeenranta.fi%7C5375792957e44e0521f208dbebf86667%7Cfe848ef349b84784b93033a7dd2e9a29%7C1%7C0%7C638363224326209339%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=RCl2ZBiJ1IeFfbrcCKbH8Vt4TyF0c00kna65ApXAIO4%3D&reserved=0
https://eur04.safelinks.protection.outlook.com/?url=http%3A%2F%2Flappeenrannan-kaupunki.mail-epr.net%2Fgo%2F2254057-1245662-71001258&data=05%7C01%7Celina.haverinen%40lappeenranta.fi%7C5375792957e44e0521f208dbebf86667%7Cfe848ef349b84784b93033a7dd2e9a29%7C1%7C0%7C638363224326209339%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=RCl2ZBiJ1IeFfbrcCKbH8Vt4TyF0c00kna65ApXAIO4%3D&reserved=0
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8. Lappeenrannan kaupungin metsäohjelma 

 

Meidän Lappeenranta § 81 

 

Valmistelija / lisätiedot: 

Hallintosihteeri Elina Haverinen, puh. 040 660 1681  

etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi 

 

 

 Lappeenrannan kaupunki valmistelee vuoden 2024 aikana 

Lappeenrannan metsäohjelmaa. Ohjelmassa määritellään 

kaupungin metsänhoidon tavoitteet, hoitoperiaatteet ja 

metsäpolitiikan päälinjat vuoteen 2035. Ohjelman tavoitteena on 

punoa yhteen kaupunkimetsänhoidon monet tavoitteet ja 

yhteensovittaa niitä yhdessä asukkaiden ja sidosryhmien kanssa. 

 

 Tavoitteena on huomioida asukkaiden ajatuksia ja mielipiteitä 

kaupunkimetsien hoidosta asumisen rajapinnassa. Aiheena on mm. 

miten metsien hoidolla voi vaikuttaa seuraaviin asioihin: 

 

o turvallisuus 

o viihtyisyys (varjostus, valoisuus, hyönteiset, siisteys) 

o asunnon arvo (ylläpidetty, ylläpitämätön viheralue) 

o kiinteistön ylläpito (rännit, salaojat, katto, seinät, ojat) 

o muuta (roskaaminen, jätteiden dumppaus, puistoalueiden 

valtaaminen, häirikköporukat yms.) 

 

 Alueraadeilta kysytään aiheesta asuminen. Muut teemat esimerkiksi  

monimuotoisuus-, ilmasto- ja virkistyskäytön aihepiirit käsitellään 

toisissa työpajoissa. Keskustelujen pohjalta laaditaan 

politiikkasuositukset, jotka tullaan yhteensovittamaan muiden 

työpajojen tuotosten kanssa myöhemmin syksyllä.  

 

 Keskusteluun on tuotu ennakolta mietittäväksi aiheita, joita 

kaupungin metsien hoidossa sekä kaupungin eri ohjelmissa (esim. 

asuntopoliittinen ohjelma tai kaupungin strategia) on tunnistettu. 

Tämän lisäksi alueraadit voivat esittää omia aihepiirejä käsiteltäväksi 

työjärjestyksen mukaisesti. Suositusten yhteensovitus tapahtuu  

sitten kun kaikkien työpajojen ehdotukset on saatu kasaan.  

 

 Kokouksessa keskustellaan ja kirjataan keskustan alueraadin 

ajatuksia koskien Lappeenrannan kaupungin metsäohjelmaa 

yleisellä, koko kaupunkia kattavalla tasolla. Esityslistan liitteenä on 

puheenjohtajan esitäyttämä taulukko, johon täydennetään 

kokouksessa esiin tulleet mielipiteet ja esitykset. Vastaukset tulee 

mailto:etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi
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palauttaa kaupungin metsäpäällikkö Janne-Perttu Rantoselle 

lokakuun puoliväliin mennessä. 

 

 

Puheenjohtajan esitys 

 

Keskustellaan asiasta. Kirjataan keskustan alueraadin mielipiteet ja 

esitykset koskien metsäohjelmaa. 

 

Päätös Päätettiin, että jokainen asukasyhdistys täyttää lomakkeen omalta 

osaltaan. Sihteeri toimittaa lomakkeet asukasyhdistyksille 

täyttöohjeiden kera. 
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9. Keskustan alueen tavoitteet valtuustokaudelle 2021-2025 

 

Meidän Lappeenranta § 82 

 

Valmistelija / lisätiedot: 

Hallintosihteeri Elina Haverinen, puh. 040 660 1681 

etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi  

 

 

  Tavoitteena pitää yllä ajantasaista “Alueen tavoitteet” -listausta.  

 

1. Lappeenrannan keskustan asuttamissuunnitelmat 

 

Lappeenrannan kaupunkisuunnittelu: Kaavoituksen yleisenä 

tavoitteena on ottaa huomioon kaikki kaupunkiyhteisön yleiset 

tarpeet, eri toimintojen tarvitsemat tontit ja alueet, kestävän 

kehityksen edellyttämä yhdyskuntarakenteen taloudellisuus ja 

ympäristön laatuvaatimukset. Seurataan tavoitteen toteutumista. 

 

https://lappeenranta.fi/fi/asuminen-ja-rakentaminen/kaavoitus 

 

PÄIVITYS: Säilytetään asia tavoitelistalla. 

  

2. Vesitornin toiminnan kehittäminen 

 

Keskustassa sijaitsevaan vesitorniin pääsi kesällä 2022 vierailulle  

ensi kertaa vuosikymmeniin. Yhteistyösopimus kesäkahvilasta 

vesitornin juurelle ja yleisölle vierailumahdollisuuden järjestämisestä 

vesitornin näköalatasanteelle STH-konsernin toimesta on sovittu 

vuosille 2022–2026. Valokuvanäyttely jatkuu tulevalla 

matkailukaudella. Banaanikärpäset ovat ikävä ja häiritsevä vaiva, 

toivotaan että ongelma saadaan ratkaistua. Seurataan tavoitteen 

toteutumista. 

 

PÄIVITYS: Selvitetään vuoden 2024 kävijämäärä ja tehdään siltä 

pohjalta ehdotuksia vesitornin edelleen kehittämiseksi 

matkailukäyttöön. 

 

3. Linnoituksen kaavoitus ja alueen kehittäminen 

 

Kaupunginlahden alueen kehittäminen on keskeinen osa kaupungin  

keskustan kehittämissuunnitelmaa. Suunnittelutyön pohjaksi 

järjestettiin marraskuussa 2021 lähtötietokysely asukkaille ja alueen 

yrittäjille. Kyselyn tuloksia esiteltiin 15.12.2021 pidetyssä 

asukastilaisuudessa. Alustavaa asemakaavakarttaluonnosta 

esiteltiin asukastilaisuudessa Lappeenrannan taidemuseolla 

mailto:etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi
https://lappeenranta.fi/fi/asuminen-ja-rakentaminen/kaavoitus
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29.11.2022. Alueen yrittäjille sekä yrittäjäyhdistykselle esiteltiin 

alustavaa asemakaavakarttaluonnosta videolla ja siihen liittyvällä 

kyselyllä maaliskuussa 2023. Kaupunki esitteli nähtäville tullutta 

asemakaavaluonnosta 16.1.2024 järjestetyssä asukastilaisuudessa. 

Maankäyttö- ja rakennuslain 62 §:n ja maankäyttö- ja 

rakennusasetuksen 30 §:n mukainen ennakkokuuleminen 

järjestettiin 15.1. - 12.2.2024. Seurataan tavoitteen toteutumista.

  

https://old.lappeenranta.fi/fi/Palvelut/Rakentaminen-ja-

maankaytto/Kaavoitus/Vireilla-olevat-kaavat/Keskustan-

alue/Linnoitus     

 

PÄIVITYS: Linnoituksen tilojen markkinointiin pitäisi pistää enemmän 

panoksia. Keskustan alueraati esittää, että kaupunki nimeäsi 

yrittäjähankintaan vastuuhenkilön. 

 

4. Kauppatorin kunnostus  

 

Lappeenrannan kaupunki on suunnitellut parannuksia kauppatorille  

ja etenkin kauppahallille. Kauppahalliin on ollut suunnitteilla 

pienimuotoisia uudistuksia. Uudistuksen pohjaksi kaupunki oli tehnyt 

kyselyn asukkaille ja torin yrittäjille. 

 

Vuoden 2023 aikana kaupunki teki selvityksen monitoimiareenan 

toteuttamisesta kauppatorin alueelle. Syksyllä 2023 

kaupunginvaltuusto antoi toimeksiannon selvityksen tekemisestä 

monitoimiareenan toteuttamisesta keskustan alueelle muualle kuin 

kauppatorille. Selvitystyön valmistumisen määräaika oli 31.8.2024, 

mutta valmisteluun on saatu kuukausi lisäaikaa. SaiPa on esittänyt 

jääareena-hankkeen lykkäämistä, minkä vuoksi Kisapuiston jäähallin 

kunnon selvittämiseksi tehtävät toimenpiteet ovat työn alla. 

 

Seurataan tavoitteen toteutumista. 

 

Selvitys monitoimiareenan toteuttamisesta Kauppatorin alueelle - 

Lappeenranta 

 

PÄIVITYS: Kaupunkikehityksen toimialajohtaja on kokouksessa 

kertomassa kauppatorin ajankohtaiset kuulumiset, kts. asianumero 

3. 

 

5. Liikenneturvallisuuden parantaminen 

  

Koulukatu-Oikokatu suunnitelmat vaikuttavat hyviltä.  

Kimpisenkatu herättää keskustelua. Pyöräilyn ”holtittomuus”  

Satamassa aiheuttaa turvattomuutta, asiaa viety eteenpäin  

https://old.lappeenranta.fi/fi/Palvelut/Rakentaminen-ja-maankaytto/Kaavoitus/Vireilla-olevat-kaavat/Keskustan-alue/Linnoitus
https://old.lappeenranta.fi/fi/Palvelut/Rakentaminen-ja-maankaytto/Kaavoitus/Vireilla-olevat-kaavat/Keskustan-alue/Linnoitus
https://old.lappeenranta.fi/fi/Palvelut/Rakentaminen-ja-maankaytto/Kaavoitus/Vireilla-olevat-kaavat/Keskustan-alue/Linnoitus
https://lappeenranta.fi/fi/kaupunki-ja-paatoksenteko/keskeisia-rakennushankkeita/selvitys-monitoimiareenan-toteuttamisesta-kauppatorin-alueelle
https://lappeenranta.fi/fi/kaupunki-ja-paatoksenteko/keskeisia-rakennushankkeita/selvitys-monitoimiareenan-toteuttamisesta-kauppatorin-alueelle
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Lappeenrannan kaupungin pyöräilyn edistämisen työryhmässä. 

Seurataan tavoitteen toteutumista. 

 

PÄIVITYS: Ainonkadun yleissuunnittelu on käynnistynyt. Työn on 

määrä valmistua keväällä 2025. Liitteenä pyöräilyn edistämisen 

työryhmän tilannekatsaus. Todettiin, että ensi kesänä 

Lappeenrannan keskustassa ei ole yhtään tietyöremonttia 

käynnissä. 

 

6. Marian aukion kehittäminen 

 

Marian aukio on kaupungin keskustassa Valtakadun varrella  
Lappeen Marian kirkon vieressä. Kaupunki kehittää Marian aukiosta  
yhteisötoria ja se soveltuu hyvin avoimiin yleisötapahtumiin. Marian 
aukio soveltuu sekä avoimille, että suljetuille tapahtumille. 
Kaupalliset promootiot ja pienet festivaalit sopivat alueelle hyvin. 
Aukion koko on n. 1700 m2. Seurataan tavoitteen toteutumista. 
 
PÄIVITYS: Kts. asianumero 7. 
 
7. Lappeenrannan väestönsuojat  

 

Asukkailla on epävarmuus siitä, missä sijaitsee Lappeenrannan  

yleiset väestösuojat. https://pelastustoimi.fi/etela-

karjala/vaestonsuojelu-ja-yleiset-vaestonsuojat -lista tuntuu 

vajaavaiselta. Tarvitaan, että jokin taho koordinoidusti listaa,  

ylläpitää ja tiedottaa asukkaille ja työpaikoilla työntekijöille  

käytössä olevista yleisistä väestösuojista. Keskustan alueraadin 

puheenjohtaja on tehnyt kuntalaisaloitteen ”Yleisten väestösuojien 

puute Lappeenrannassa”. Aloite on luettavissa kokonaisuudessaan 

täältä: https://www.kuntalaisaloite.fi/fi/aloite/29196. Aloitteeseen on 

vastattu 25.1.2023. Seurataan tavoitteen toteutumista. 

 

PÄIVITYS: Pidetään asia edelleen esillä. 

 

 

Puheenjohtajan esitys  

 

Käydään tavoitteet läpi, mitä on toteutunut ja mitä ei. Merkitään 

tiedoksi tavoitteiden päivitykset. Päätetään mahdollisista 

toimenpiteistä. 

 

Päätös  Merkittiin tiedoksi tavoitteiden päivitykset. 

 

 

  

https://pelastustoimi.fi/etela-karjala/vaestonsuojelu-ja-yleiset-vaestonsuojat
https://pelastustoimi.fi/etela-karjala/vaestonsuojelu-ja-yleiset-vaestonsuojat
https://www.kuntalaisaloite.fi/fi/aloite/29196


16 
 

10. Asukasyhdistysten ja muun asukastoiminnan kuulumisia  

 

Meidän Lappeenranta § 83 

 

Valmistelija / lisätiedot: 

Hallintosihteeri Elina Haverinen, puh. 040 660 1681 

etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi  

 

 

Kokouksessa kuullaan keskustan alueella sijaitsevien 

asukasyhdistysten sekä muun asukastoiminnan kuulumiset ja 

mahdolliset eteenpäin vietävät asiat. 

 

o Alakylä 

o Kesämäki 

o Kimpinen 

o Kylpylä 

o Leiri-Pallon kaupunginosayhdistys 

o Linnoitus 

o Peltolan alue 

o Pikisaaren asukasyhdistys 

o Rakuunamäen asukasyhdistys 

o Tykkiseura 

o Ydinkeskustan alue 

 

 

Puheenjohtajan esitys 

 

Merkitään tiedoksi. Keskustellaan asiasta. Päätetään mahdollisista  

toimenpiteistä. 

 

Päätös Merkittiin tiedoksi alueiden kuulumiset. 

   

   

 

 

 

 

 

 

 

 

  

mailto:etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi
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11. Muut asiat 

 

Meidän Lappeenranta § 84 

 

Valmistelija / lisätiedot: 

Hallintosihteeri Elina Haverinen, puh. 040 660 1681 

etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi  

 

 

Asukas- ja alueneuvosto oli mukana Muikku ja Pottu -

kalamarkkinoilla 14.-15.9.2024 esittelemässä toimintaansa sekä 

tehden asukkaille kyselyä koskien kaupungin turvallisuutta.  

 

Lappeenranta -strategialle on asetettu seitsemän sitovaa 

päätavoitetta ja -mittaria. Yksi näistä päätavoitteista on: Kaupungin 

turvallisuus paranee. 

 

Toteutumista mitataan Poliisin katuturvallisuusindeksillä: 

o tavoite vuoden 2025 lopussa on 112 

o toteuma vuoden 2022 lopussa oli 105,7 (12/2022). 

 

Kyselyssä kysyttiin seuraavasti: 

o Miten sinä koet Lappeenrannan kaupungin turvallisuuden 

asteikolla 1- 5? 

o Miten kaupungin turvallisuutta voitaisiin parantaa? 

o Miten sinä koet oman asuinalueesi turvallisuuden asteikolla 1-

5? 

o Miten sinun asuinalueesi turvallisuutta voitaisiin parantaa? 

 

Kyselyn vastaukset esitellään kokouksessa. 

 

 

Kokouksessa esiin tulevat muut asiat. 

 

  

Puheenjohtajan esitys 

 

  Merkitään tiedoksi. Päätetään tarvittaessa toimenpiteistä. 

 

Päätös Merkittiin tiedoksi. Turvallisuuskyselyn tulokset lähetetään jäsenille 

sähköpostilla loppuviikosta asukas- ja alueneuvoston kokouksen 

jälkeen. 

  

 

 

 

mailto:etunimi.sukunimi@lappeenranta.fi
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12. Seuraava kokous 

 

Meidän Lappeenranta § 85 

 

 

 

 Puheenjohtajan esitys 

 

Keskustellaan keskustan alueraadin kokoontumistiheydestä. Kevään 

kokous venyy touko-kesäkuulle 2025 kunta- ja aluevaalien tieltä, 

jonka vuoksi seuraava kokous kutsutaan koolle joulukuussa. 

 

Esitys ajankohdasta: tiistai 17.12.2024 klo 17. 

 

Asioita viedään eteenpäin myös sähköpostitse kokousten välisenä 

aikana. 

 

Päätös Seuraava kokous pidetään 17.12.2024 puurojuhlan muodossa. 

Kutsutaan kaupungin johtoa kokoukseen. 

 


